
Protokół nr XLI/2022 
z sesji Rady Powiatu w Nysie 

z dnia 26 września 2022 r. 
 
Obrady rozpoczęto 1 lipca 2022 o godz. 10:05, a zakończono o godz. 12:55 tego samego dnia. 
W posiedzeniu wzięło udział 25 radnych:  

 
1. Jolanta Barska 

2. Czesław Biłobran 
3. Piotr Bobak 
4. Grażyna Bortniczuk 
5. Joanna Burska 
6. Jacek Chwalenia 
7. Adam Fujarczuk 
8. Janusz Jaskot 
9. Tomasz Jazienicki 
10. Henryk Kamiński 
11. Zbigniew Karnaś 
12. Danuta Korzeniowska 
13. Andrzej Kruczkiewicz 

                                                                    
14. Bożena Lewińska 
15. Teresa Nosal 
16. Daniel Palimąka 
17. Kazimierz Rozumek 
18. Grzegorz Samborski 
19. Paweł Szymkowicz 
20. Piotr Woźniak 
21. Bogdan Wyczałkowski 
22. Damian Wylężek 
23. Janusz Zapiór 
24. Anna Ziółkowska-Woźny 
25. Maria Żukowska-Jacykowska 

 
1. Sprawy organizacyjne,  
a) otwarcie posiedzenia,  
 
Przewodniczący Rady – Bogdan Wyczałkowski otworzył XLI sesję Rady Powiatu  
w Nysie. Oznajmił, że sesja została zwołana w trybie zdalnym, z możliwością udziału w Muzeum 
Powiatowym w Nysie.  
 
b) stwierdzenie kworum,  
Po sprawdzeniu kworum Przewodniczący oznajmił, że aktualnie w posiedzeniu uczestniczy  
22 radnych, co wobec ustawowego składu Rady, wynoszącego 25 osób stanowi kworum 
niezbędne do uznania obrad za prawomocne (lista obecności - załącznik nr 1).  
 

Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Sprawy organizacyjne, 
a) otwarcie posiedzenia, 
b) stwierdzenie kworum, 
c) przyjęcie protokołu z XL sesji, 

 

2. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Zarządu, 
 

3. Interpelacje i zapytania radnych, 
 

4. Informacja z wykonania budżetu Powiatu Nyskiego za I półrocze 2022 r.  
a) przedstawienie informacji,  
b) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Opolu o przebiegu wykonania budżetu  

za I półrocze 2022 r.  
c) opinia Komisji Budżetu i Spraw Regulaminowych,  
d) dyskusja,  
e) przyjęcie informacji.  

 

5. Informacja z działalności Nadzorów Wodnych w powiecie nyskim za 2021 r.  
a) przedstawienie informacji,  



b) opinia Komisji Środowiska i Rozwoju Obszarów Wiejskich, 
c) dyskusja,  
d) przyjęcie informacji. 
 

6. Podjęcie uchwał w sprawie: 
a) wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości pomiędzy Powiatem Nyskim a Gminą 

Paczków, 
b) zmiany uchwały w sprawie ustalenia regulaminu określającego wysokość oraz 

szczegółowe zasady przyznawania nauczycielom dodatków motywacyjnego, 
funkcyjnego, za warunki pracy, mieszkaniowego oraz niektórych innych składników 
wynagrodzenia, 

c) zmiany uchwały w sprawie ustalenia dla szkół prowadzonych przez Powiat Nyski: zasad 
rozliczania tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli, dla których 
ustalony plan zajęć jest różny w poszczególnych okresach roku szkolnego, tygodniowego 
obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli szkół zaocznych i zasady zaliczania do 
wymiaru godzin poszczególnych zajęć w kształceniu zaocznym, tygodniowego 
obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli zatrudnionych na stanowiskach 
pedagogów, psychologów, logopedów i doradców zawodowych oraz zasad udzielania 
i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, 
wychowawczych i opiekuńczych nauczycielom zajmującym kierownicze stanowiska, 

d) ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w mieszkaniu 
chronionym, 

e) uchwalenia Statutu Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Nysie, 
f) delegowania radnych do składu Komisji Bezpieczeństwa i Porządku przy Staroście 

Nyskim, 
g) określenia zadań, na które przeznacza się środki finansowe Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2022 r., 
h) rozpatrzenia skargi na działalność Starosty Nyskiego, 
i) rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Zespołu Opieki Zdrowotnej w Nysie, 
j) zmiany budżetu Powiatu Nyskiego na 2022 r., 
k) zmiany budżetu Powiatu Nyskiego na 2022 r., 
l) zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2022-2038. 

 

7. Wolne wnioski, 
 

8. Zamknięcie obrad. 
 

Przed przystąpieniem do realizacji porządku sesji Prezes PKS w Nysie – Beata Juralewicz oraz 
dyrektor PKS w Nysie – Cz. Biłobran w imieniu Stowarzyszenia Polski PKS wręczyli (na ręce 
Przewodniczącego Rady) medal honorowy dla Rady Powiatu w Nysie „Zasłużony dla Transportu 
Publicznego RP”. 

Ad 1 c Przyjęcie protokołu z XL sesji 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Czesław Biłobran, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek Chwalenia, Adam Fujarczuk, 

Tomasz Jazienicki, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Bożena 

Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Kazimierz Rozumek, Grzegorz Samborski, Paweł 

Szymkowicz, Piotr Woźniak, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna 

Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 



BRAK GŁOSU (3) 

Jolanta Barska, Piotr Bobak, Henryk Kamiński 

 

NIEOBECNI (1) 

Janusz Jaskot 

 

Ad 2 Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Zarządu (załącznik nr 2), 

Radny Paweł Szymkowicz spytał dlaczego nie dostał odpowiedzi na interpelację z ostatniej sesji 
w sprawie sytuacji uchodźców wojennych na terenie naszego powiatu.  

Następnie poprosił o wyjaśnienia dotyczące decyzji Zarządu z dnia 6 lipca br. w sprawie 
ogłoszenia wykazu nieruchomości zabudowanej, położonej w Pokrzywnej, stanowiącej własność 
Powiatu, przeznaczonej do sprzedaży w drodze bezprzetargowej. Spytał co to jest za 
nieruchomość, czy została już zbyta, a jeśli tak, to komu i za ile.  

Radny Piotr Woźniak odniósł się do decyzji Zarządu w sprawie wyrażenia zgody na zamianę 
nieruchomości, będącej własnością Powiatu Nyskiego „Dom Plastyka” w Paczkowie przy Rynek 
20, na nieruchomości stanowiącą własność Gminy Paczków, położoną w Wilamowej.  
Zwrócił uwagę, że w uzasadnieniu uchwały podano, że wartość „Domu Plastyka” oszacowano na 
ok. 814 tys. zł. W zamian za tę nieruchomość Powiat otrzyma działki budowlane o wartości  
120 tys. zł. Zdaniem radnego w obliczu dramatycznej sytuacji w finansach publicznych (inflację, 
zmniejszające się przychody z PIT, wzrost cen wszystkich inwestycji i remontów, wzrost płacy 
minimalnej od 1 stycznia i kolejny od 1 lipca) jest to niegospodarne.   
Stwierdził, że jeśli Gmina Paczków chce kupić „Dom Plastyka”, to można go sprzedać, ale nie 
zamieniać za działki o wartości 120 tys. zł. Dodał, że za chwilę będziemy zmuszeni brać kolejne 
kredyty, ograniczać zajęcia w szkołach, a tymczasem podejmujemy taką decyzję.  
 
W następnej kolejności radny poprosił o wyjaśnienia dotyczące pkt 18, 19 i 20 z posiedzenia 
Zarządu z 23 czerwca br. w sprawie przesunięć budżetowych.  

Radna Jolanta Barska zwróciła uwagę na punkt mówiący o tym, że Zarząd nie wyraził zgody na 
przystąpienie PCPR w Nysie do programu realizowanego przez PFRON pn.: ”Samodzielność – 
Aktywność – Mobilność”: skierowanego do osób niepełnosprawnych w zakresie mieszkania dla 
absolwenta i dostępnego mieszkania. Podkreśliła, że jako uzasadnienie tej decyzji podano, że 
upłynął termin składania wniosków, co jest dla niej niezrozumiałe. Radna zaapelowała, aby 
Zarząd rozważył możliwość przystąpienia do tego programu, by nie odbierać osobom 
niepełnosprawnym szansy na poprawę warunków lokalowych.  
 
Starosta Andrzej Kruczkiewicz odnosząc się do zapytania radnego P. Szymkowicza w sprawie 
nieudzielenia odpowiedzi na interpelacje, spytał czy była ona złożona w formie pisemnej.  

Radny P. Szymkowicz odparł przecząco.  

Starosta A. Kruczkiewicz stwierdził, że prawdopodobnie dlatego nie otrzymał odpowiedzi.  

W następnej kolejności głos zabrał Naczelnik Wydziału Administrowania i Gospodarki 
Nieruchomościami Piotr Walawender, który w imieniu Zarządu udzielił wyjaśnień na zapytania 
radnych.  

W kwestii nieruchomości położonej w Pokrzywnej poinformował, że jest to finał sprawy, która 
miała początek kilkanaście lat temu. Współwłaściciele działki nr 33/9 w Pokrzywnej wystąpili  
z wnioskiem o możliwość nabycia w drodze bezprzetargowej działki 212/2 o pow. 0,0033 ha, 
stanowiącej własność Powiatu Nyskiego, w celu uregulowania stanu prawnego, gdyż na 
dotychczasowej działce drogowej nr 212 posadowiona była niewielka część budynku 



mieszkalnego o charakterze rekreacyjnym, usytuowanego na działce o obecnym nr 33/9. Dodał, 
że w ustawie o gospodarce nieruchomościami jest przepis, który pozwala na zastosowanie trybu 
bezprzetargowego, aby tego typu sprawy móc regulować. Absurdem byłoby zbywanie w drodze 
przetargu fragmentu gruntu pod budynkiem. Po wycenie nieruchomości wystawiono do zbycia 
działkę o powierzchni 0,0033 ha. Dodał, że ta działka w żaden sposób nie będzie kolidowała  
z funkcją drogi powiatowej. 
 

Jeżeli chodzi o zamianę nieruchomości w Paczkowie poinformował, że wartość nieruchomości 
została określona przez biegłego rzeczoznawcę. Oznajmił, że w pierwszej kolejności Gmina 
zwróciła się o darowiznę tej nieruchomości. Zarząd nie zgodził się na przeniesienie własności  
w drodze darowizny wskazując, że bardziej właściwa w takiej sytuacji byłaby droga zamiany  
na nieruchomość zaproponowaną przez Gminę Paczków. Wobec tego, Gmina zaproponowała 
określoną nieruchomość, jednak z uwagi na jej fatalny stan techniczny Zarząd odrzucił 
propozycje. W następnej kolejności Burmistrz Paczkowa wskazał 6 działek, które mogą być 
wykorzystane jako działki budowlane w miejscowości Wilamowa. Zarząd tą ropozycję przyjął  
z zastrzeżeniem, że koszty aktu notarialnego, oraz zapłaty podatku VAT poniesie Gmina 
Paczków.  
 

Kontynuując naczelnik zaznaczył, że w ustawie o gospodarowaniu nieruchomościami,  
w przypadku zamiany nieruchomości pomiędzy jednostkami samorządu terytorialnego bądź też 
Skarbem Państwa, a jednostkami samorządu terytorialnego  nie ma obowiązku ekwiwalentności 
z uwagi na fakt, że jednostki realizują swoje funkcje publiczne i wykorzystują te nieruchomości 
do realizacji zadań, które służą lokalnej społeczności.  

Starosta Andrzej Kruczkiewicz stwierdził, że decyzja Zarządu w tej sprawie jest słuszna. 
Podkreślił, że z tego co mówił Burmistrz, koszt remontu „Domu Plastyka”, to ok. 1 – 1,5 mln zł. 
Dodał, że Burmistrz Paczkowa zadeklarował, że przeprowadzi ten remont. Stwierdził, że Zarząd 
podejmując decyzję o zamianie, wziął pod uwagę to, że jest to obiekt, gdzie realizuje się zadania 
na rzecz społeczność lokalnej. Przypomniał też, że w ubiegłej kadencji Rada przekazała Gminie 
Paczków obiekt po szkole, który został przez Gminę Paczków wyremontowany i świetnie służy 
społeczności. Podsumowując stwierdził, że decyzja Zarządu jest słuszna i prosi Radę o przyjęcie 
uchwały.  

Odnosząc się następnie do zapytania radnej J. Barskiej stwierdził, że Zarząd przyjrzy się temu 
ponownie.  

Radny Piotr Woźniak odnosząc się do kwestii zamiany nieruchomości z Gminą Paczków 
stwierdził, że wypowiedź Burmistrza na temat wysokich kosztów remontu nie przekonuje go,  
bo zwykle nabywca zaniża wartość nieruchomości. W tej sytuacji powinniśmy się posiłkować 
operatem szacunkowym, który wynosi 814 tys. zł. Zaznaczył, że pozbywamy się nieruchomości 
w centrum miasta, a bierzemy 6 działek na wsi. Dodał też, że pozbywamy się de facto za darmo 
nieruchomości, a za chwilę będziemy brać kilkunastomilionowy kredyt. Do tego mieliśmy 
kłopoty z wygospodarowaniem 500 tys. zł na wynagrodzenia dla naszych pracowników. Spytał 
następnie Starostę, czy będąc właścicielem tej nieruchomości oddałby ją za 120 tys. zł.  

Kontynuując stwierdził, że skończyły się czasy kiedy możemy patrzeć tylko na to, co się dzieje  
w kontekście dotacji budżetowych. Dziś jest mnóstwo innych czynników, które nie występowały  
w czerwcu, tj. płaca minimalna dwukrotnie podniesiona od przyszłego roku, radykalny wzrost 
RRSO,  roszczenia pracowników, co do wynagrodzeń. Tymczasem my oddajemy nieruchomość  
w takiej formule. Zdaniem radnego być może warto rozpisać przetarg, do którego stanie Gmina 
Paczków. 

Członek Zarządu Joanna Burska spytała czy radny P. Woźniak był w tym budynku i czy widział 
jak on wygląda. Stwierdziła, że jest tam zapadający się dach, a w środku wszystko jest  
do wymiany.  
Dodatkowo budynek objęty jest nadzorem konserwatora zabytków. Z tego powodu remont 
byłby bardzo kosztowny i nie byłoby nas stać na to, a jest on potrzebny na już.   



Podkreśliła, że „Dom Plastyka” jest przeznaczony dla społeczności lokalnej, a my mamy dbać nie 
tylko o siebie, nie tylko o Nysę, ale też o gminy, które są w naszym powiecie. W związku z tym 
uważa, że to jest bardzo uczciwa wymiana. Przypomniała jednocześnie, że poprzednie Zarządy 
przekazywały dla gmin różnego rodzaju nieruchomości za przysłowiową złotówkę.  
 

Radna Jolanta Barska oznajmiła, że na uroczystościach 60–lecia Specjalnego Ośrodka Szkolno-
Wychowawczego w Nysie podeszła do niej osoba niepełnosprawna i prosiła o pomoc  
w poprawie sytuacji mieszkaniowej.  Dodała, że bez udziału w programie, o którym wcześniej 
wspominała nie będziemy w stanie takim osobom pomóc. Dodała również, że PFRON oczekuje 
na wnioski. Zadeklarowała jednocześnie swoją pomoc w tej kwestii.  

Radny Daniel Palimąka podziękował radnej Jolancie Barskiej za to, że zwróciła uwagę na tak 
istotną sprawę. Poprosił następnie aby dyrektor PCPR wyjaśniła, dlaczego zrezygnowano  
z udziału w programie. Dlaczego Zarząd swoją decyzją pozbawił niepełnosprawnych dostępu do 
pieniędzy.  

Dyrektor PCPR - Krystyna Wilimowska oznajmiła, że PCPR przygotowało całą dokumentację  
w zakresie tego programu. Sprawa została przedłożona na posiedzeniu Zarządu, jednak  trudno 
jej odpowiedzieć na to pytanie, co zdecydowało, że Zarząd podjął decyzję, że nie przystępujemy 
do programu. Dodała, że kwestia przystąpienia do programu jest możliwa po ponownej analizie. 

Członek Zarządu - Joanna Burska zabierając głos stwierdziła, że przede wszystkim decyzja 
Zarządu podyktowana była tym, iż minął już termin na składanie wniosków. Poza tym plan 
opiewał na kwotę 120 tys. zł, z czego cześć pieniędzy była przeznaczona na koszty związane  
z prowadzeniem projektu. Zdaniem Zarządu była to zbyt mała kwota, i przy obecnych cenach 
być może z programu skorzystałaby jedna osoba.    
Kontynuując oznajmiła, że Zarząd postanowił, że jeśli termin składania wniosków do programu 
zostanie przedłużony, to się jeszcze nad tym zastanowi.  
 
Radny Daniel Palimąka zaproponował, że jeśli będzie potrzeba, aby skontaktować się z Panią 
Agnieszką Gabruk – dyrektorem Regionalnego Ośrodka Polityki Społecznej w Opolu, to służy 
pomocą.  

Radna Jolanta Barska zaapelowała, aby mimo wszystko złożyć wniosek do programu, a później 
będziemy się martwić czy będą chętni, czy się kwalifikujemy. Nic nas to nie kosztuje, a jeśli nie 
złożymy wniosku, to nie zostaną przydzielone pieniądze. Poza tym od ilości wniosków będzie 
zależał limit środków jakie dostanie województwo opolskie. 

Ad 3 Interpelacje i zapytania radnych  

Radny Daniel Palimąka złożył zapytania i interpelacje w sprawie:  

 organizacji spotkania partyjnego w obiekcie Zespołu Szkół i Placówek Oświatowych w Nysie 
(załącznik nr 3.), 

 stanowiska Zarządu w sprawie rezygnacji Pana N. Krajczego ze stanowiska dyrektora ZOZ                    
w Nysie (załącznik nr 4), 

 nagród dla funkcjonariuszy z okazji Święta Policji (załącznik nr 5), 
 zapewnienia pomocy dydaktycznych dla uczniów Zespołu Szkół i Placówek Artystycznych                

w Nysie (załącznik nr 6), 
 dofinansowania zadań na drogach powiatowych z funduszy rządowych (załącznik nr ), 
 informacji nt. prognozy wydatków i wpływów powiatu nyskiego w bieżącym i kolejnym roku 

(załącznik nr 7), 
 cięcia pielęgnacyjnego suchych gałęzi i zakrzaczeń wzdłuż drogi powiatowej Jarnołtów                  

– Kijów (załącznik nr 8), 



Radny Piotr Wożniak oznajmił, iż chciałby, aby zwołać sesję, która będzie poświęcona wyłącznie 
tematyce związane z finansami publicznymi powiatu i jednostek organizacyjnych 

W następnej  kolejności zgłosił interpelację w sprawie podjęcia interwencji w miejscowości 
Jarnołtów i Kijów w zakresie remontu infrastruktury drogowej (załącznik nr 9). 

Radny Grzegorz Samborski zabierając głos wyraził podziękowania dla Zarządu oraz radnych, 
dzięki którym udało się doprowadzić do rozpoczęcia zadania dotyczącego budowy windy                     
w Muzeum Powiatowym w Nysie.  

Radny Paweł Szymkowicz nawiązując do wcześniejszej wypowiedzi o nieudzieleniu mu 
odpowiedzi na interpelację sprostował, że pytanie to zadał w części „sprawozdanie                                 
z działalności międzysesyjnej Zarządu”. Dodał, że jest to odnotowane w protokole oraz, że nie 
otrzymał na nie odpowiedzi.  

Radna Jolanta Barska stwierdziła, że niepokoi ją sytuacja dotycząca wynagrodzeń pracowników 
Starostwa. Zaznaczyła, że przygotowywane są kolejne podwyżki najniższej płacy krajowej. 
Pracownicy na początku roku otrzymali 6% podwyżki, natomiast inflacja powoduje, że ciężko im 
pokryć bieżące wydatki. Ta sytuacja będzie powodowała zmniejszenie motywacji do pracy. 
Poprosiła, aby Starosta pochylił się nad tym problemem.   

Ad 4 Informacja z wykonania budżetu Powiatu Nyskiego za I półrocze 2022 r.  
 

a) przedstawienie informacji,  
 

Przewodniczący Rady B. Wyczałkowski poinformował, że sprawozdanie dostępne było w wersji 

elektronicznej w aplikacji eSesja (załącznik nr 10).  

b) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Opolu o przebiegu wykonania budżetu  
za I półrocze 2022 r.  
 

Wiceprzewodnicząca Rady – Danuta Korzeniowska odczytała uchwałę nr 243/2022 składu 
orzekającego RIO w Opolu w sprawie opinii o informacji o przebiegu wykonania budżetu  
za I półrocze 2022 r. (załącznik nr 11) 
  

c) opinia Komisji Budżetu i Spraw Regulaminowych,  
 

Przewodniczący Komisji – Piotr Bobak oznajmił, że Komisja pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotową informację. 
 
d) dyskusja   

 
Radny Piotr Woźniak stwierdził, że opinia RIO jest w dużej mierze kopią poprzednich. Izba 
wskazuje w niej na zagrożenia dotyczące sytuacji SP ZOZ ZOZ w Głuchołazach. Przy okazji 
przypomniał, że wielokrotnie prosił, aby poświęcić jedną sesję sytuacji tej jednostki oraz, aby ją 
dofinansować. Przypomniał również, że działał specjalny zespół, który miał naprawić sytuację, 
ale odnosi wrażenie, że „góra urodziła mysz”. Dodał, że nie wie czy te propozycje zespołu zostały 
wzięte pod uwagę przez Zarząd i na jakim etapie jest ich realizacja.  
Podkreślił, że kończy się kadencja, a sytuacja tej jednostki się nie poprawia, a wręcz się pogarsza. 
Zadłużenie na 30 czerwca br. wyniosło 12 mln zł i istnieje obawa, że kwota ta może powiększyć 
zadłużenie Powiatu. Mija czwarty rok bieżącej kadencji, a dług rośnie lawinowo.  
Radny stwierdził, że zdziwiony jest tym, że komisja ds. budżetu zaopiniowała informację bez 
żadnych uwag, skoro RIO mówi o naruszeniu prawa.  



Zdaniem radnego na każdym polu mamy coraz większe kłopoty finansowe. Zadłużenie  
z poziomu 15% na początku kadencji, wzrosło do 43 %.  Stwierdził, że jeśli trzeba wziąć kredyt, 
aby oddłużyć SP ZOZ ZOZ w Głuchołazach, to należy to zrobić, bo inaczej spadną na nas 
zobowiązania.  
Zaapelował, aby nie przechodzić obojętnie nad opinią RIO, która od trzech półroczy powtarza,  
że naruszamy prawo. Szczególnie prosi członków komisji budżetu, aby popatrzeć na to, co się 
dzieje w tym budżecie. Zadłużenie rośnie, wzrasta płaca minimalna, będą roszczenia 
pracownicze, cena energii wzrasta kilkukrotnie Podsumowując zapowiedział, że na końcu sesji 
złoży formalny wniosek o zwołanie sesji poświęconej temu jak ma wyglądać projekt budżetu na 
2023 r. i chciałby, aby na ten temat szczerze porozmawiać.  
 
Radny Czesław Biłobran stwierdził, że zarzucanie komisji budżetu, że zbyt pochopnie podejmuje 
swoje decyzje, w sytuacji kiedy radny P. Wożniak, który jest doktorem ekonomii nie chce zasilić 
jej składu, wspierając ją swoim autorytetem i wiedzą, jest nie na miejscu. Zdaniem radnego 
obecność radnego P. Woźniaka w składzie tej komisji poprawiłaby jej jakość.  

Odnosząc się następnie do krytycznej wypowiedzi radnego na temat pracy zespołu powołanego  
do naprawy sytuacji SP ZOZ ZOZ w Głuchołazach stwierdził, że nie wolno tak publicznie rzucać 
haseł, że zespół nic nie zrobił. Stosowny raport został przedłożony Staroście i Zarządowi  
i od nich należy oczekiwać działań w tym obszarze.  

W kolejnej części wypowiedzi radny odniósł się do opinii RIO. Stwierdził, że jego zdaniem Izba  
jest oderwana od rzeczywistości. Zwrócił uwagę, że płatnikiem świadczeń realizowanych przez 
szpitale jest NFZ. Fundusz na koniec roku miał 9 mld zł oszczędności i przekazał je jakiejś 
fundacji. Tymczasem RIO grozi Staroście, że działa niezgodnie z prawem, bo nie dokonuje 
reorganizacji.  
Radny zwrócił uwagę, że Powiat nie może finansować działalności szpitala, a jeśli ten przekroczy 
pewien próg długu, to wówczas powiat zobowiązany jest do jego pokrycia. W związku z tym 
spytał dlaczego RIO nie zwraca uwagi kiedy Powiat finansuje działalność oświatową, ponieważ 
płatnik czyli Ministerstwo Edukacji Narodowej nie pokrywa w pełni nakładów ta nem cel.  
Zdaniem radnego żyjemy w dziwnym kraju, gdzie nakłada się na samorząd obowiązek 
finansowania czegoś, czego nie powinien. Skoro działalność szpitala się nie finansuje, to niech 
NFZ zabierze sobie to i sam prowadzi.  
Kontynuując, radny zwrócił uwagę, że skupiamy się na problemach SP ZOZ ZOZ w Głuchołazach,  
a tymczasem w ciągu roku ZOZ w Nysie zadłużył się na miliony. Placówka, której fundamentem 
było rozsądne działanie, dziś nie daje rady. Oznacza to, że nie działa system. RIO nas straszy nie 
biorąc pod uwagę tego, na co my nie mamy wpływu. Powodem złej sytuacji nie są przyczyny 
organizacyjne, tylko finansowe. Szpital w Nysie ma już 7 milionów straty, a jeszcze nie ma końca 
roku. Teraz wzrosną koszty ogrzewania, energii. My sami, w tak krótkich okresach czasu nie 
zmienimy niczego. Musi nastąpić pewnego rodzaju refleksja i zmiana całego systemu włącznie  
z reformą samorządu.  

Radny Daniel Palimąka stwierdził, że w pełni zgadza się z tym, o czym mówił radny Piotr 
Woźniak odnośnie ZOZ i ogólnych założeń budżetowych. Dodał, że chciałby się do dwóch 
konkretnych rzeczy odnieść, które były zapisane w budżecie na rok obecny i nie są realizowane. 
To nie pozwala mu zagłosować za pozytywną opinią sprawozdania. Zdaniem radnego Zarząd 
zrobił w konia mieszkańców i Burmistrza gminy Paczków. W sytuacji gdzie oni w trudnych 
czasach wysupłali pieniądze, aby dołożyć do zadania, które miało być wspólnie realizowane, 
okazało się, że tego zadania nie ma. Druga sprawa dotyczy ulicy Długosza w Nysie. Dwa lata 
temu zadanie było wpisane, potem wyleciało.  
Po wielkich apelach znowu się znalazło na ten rok, ale okazuje się, że zlecono dokumentacje  
na odcinek drogi od Długosza do Białej Nyskiej, a nie przebudowy ulicy Długosza.  
 



Wicestarosta Damian Nowakowski odnosząc do wypowiedzi radnego D. Palimąki stwierdził,  
że nie zrobiono mieszkańców w konia, a jedynie odłożono w czasie to zadanie, ponieważ 
brakowało środków na dokończenie innych realizowanych inwestycji. Zapewnił, że inwestycja 
będzie realizowana zgodnie z deklaracjami.  

Odnośnie ulicy Długosza poinformował, że Zarząd zdecydował się na realizację ścieżki pieszo-
rowerowej od ulicy Długosza do Białej Nyskiej, ponieważ mieszkańcy domagają się bezpiecznej 
ścieżki. Ponadto zlecono geodecie wznowienie granic wzdłuż ulicy Długosza, abyśmy dokładnie 
wiedzieli od ilu mieszkańców należy odkupić działki, a ilu zajmuje nasz pas drogowy.  
Te działania są podstawą do tego, aby zaprojektować ten odcinek.  

Radny Daniel Palimąka oznajmi, iż cieszy go to, że coś się w tej kwestii dzieje. Zaznaczył jednak,  
że założenia budżetowe nie zostały spełnione, ponieważ w założeniach była wpisana 
dokumentacja, a jej nie ma. Wyraził jednocześnie nadzieję, że te działania, które teraz podjęto 
nie zostaną zahamowane, bo tam jest niebezpiecznie.  

Starosta – Andrzej Kruczkiewicz zwrócił uwagę, że radni rozmawiają o różnych sprawach,  
a tymczasem porządek sesji przewiduje w tym punkcie „realizację budżetu za I półrocze”.  Dodał,  
że nie usłyszał dotąd ani jednej wypowiedzi na temat tego, co zostało zrobione w tym czasie.  
Ze strony opozycji jest cały czas wytykanie błędów. Tymczasem, gdy złożono do budżetu 
propozycje na 3 mln zł dla Szpitala w Głuchołazach, to opozycja zagłosowała przeciw budżetowi. 
Z kolei gdy Marszałek Województwa przywiózł urządzenie za 15 tys. zł, to fakt ten mocno 
nagłośniono w mediach.  

Odnosząc się do kwestii naprawy sytuacji w SP ZOZ ZOZ w Głuchołazach stwierdził, że przez 
pierwsze dwa lata spotkaliśmy się z pandemią covid-19. Gdy już zaczęto pewne działania  
realizować w pierwszym półroczu, gdzie w miarę zaczęło się to już układać, nagle zaczął  
się konflikt i znowu pojawiły się inne problemy. 

Odnośnie realizacji budżetu poprosił, aby spojrzeć na niego nie tylko pod kątem cyfr, ale pod 
kątem tego co się realizuje. Zaznaczył także, że wydatki są kontrolowane. Realizacja jest na 
poziomie 52%. Inwestycje trwają. Dodał też, że przychyla się do propozycji, aby zorganizować 
posiedzenie komisji, bądź sesję i rzetelnie podyskutować o wydatkach. Zarząd przedstawi 
propozycje oszczędności, a radni ustosunkują się do tego.  

Podsumowując poprosił radnych o przyjęcie informacji z realizacji budżetu za I półrocze,  
bo dla Powiatu Nyskiego to pierwsze półrocze było bardzo dobre.   

Radny Piotr Woźniak stwierdził, że irytuje go, kiedy wszystko próbuje się usprawiedliwiać 
konfliktem w Ukrainie oraz covidem. Tymczasem przyczyny obecnej sytuacji są bardziej 
złożone.  

 W następnej kolejności o głos poprosiła Wiceprzewodnicząca Maria Żukowska-Jacykowska.  
Ze względów technicznych nie udało się jednak nawiązać połączenia.  

e) przyjęcie informacji.  
 

Głosowano w sprawie: 
przyjęcie informacji.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (19) 



Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Adam 
Fujarczuk, Janusz Jaskot, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej 
Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Kazimierz Rozumek, Grzegorz Samborski, Bogdan 
Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Maria Żukowska-Jacykowska 
 
PRZECIW (2) 
Daniel Palimąka, Paweł Szymkowicz 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 
Tomasz Jazienicki, Piotr Woźniak, Anna Ziółkowska-Woźny 
 
BRAK GŁOSU (1) 
Jacek Chwalenia 
 
Przewodniczący Rady oznajmił, że Rada większością głosów przyjęła informację z wykonania 
budżetu Powiatu Nyskiego za I półrocze 2022 r. 

Ad 5 Informacja z działalności Nadzorów Wodnych w powiecie nyskim za 2021 r.  
 
a) przedstawienie informacji,  
 

Przewodniczący Rady B. Wyczałkowski poinformował, że informacja w była dostępna w wersji 
elektronicznej (załącznik nr 12).  

b) opinia Komisji Środowiska i Rozwoju Obszarów Wiejskich, 
 

Przewodniczący Komisji – Zbigniew Karnaś oznajmił, że komisja pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotową informację. 

 
c) dyskusja,  

 
Radny Paweł Szymkowicz zwrócił uwagę, że porównując sprawozdania Nadzorów Wodnych 
Otmuchów i Prudnik wygląda na to, że Nadzór Prudnik administruje ciekami o długości ok. 350 
km, natomiast Nadzór Otmuchów o długości 770 km. Natomiast wydatki są podobne, przy czym 
Nadzór Wodny Prudnik przedłożył sprawozdanie obejmujące cały administrowany obszar, 
natomiast Nadzór Wodny Otmuchów obejmujące wyłącznie powiat nyski. W związku  
z powyższym radny poprosił, aby to jakoś usystematyzować, bo może to wprowadzić w błąd. 
Stwierdził jednocześnie, że tak czy inaczej wygląda na to, że w Nadzorze Prudnik wydatki  
są dwukrotnie wyższe niż w Nadzorze Otmuchów. Nie wiadomo czy to wynika z zakresu  
czy rodzaju wykonywanych prac.  

Radny zwrócił następnie uwagę, że w sprawozdaniu na terenie powiatu nyskiego wymieniony 
jest tylko jeden zbiornik wodny w Nowakach. Natomiast ze sprawozdania nie wynika kto 
nadzoruje te największe zbiorniki: Nysa, Otmuchów, Kozielno.     

Radny Czesław Biłobran oznajmił, że w ostatnim czasie zaobserwował, że w okolicach mostu 
Bema w Nysie jak i w Otmuchowie zarasta koryto rzeki Nysy Kłodzkiej. Dodał, że nigdy 
wcześniej nie widział, aby w korycie było tyle roślin. Spytał czym jest to spowodowane. Czy 
zmianami klimatycznymi, czy regulacjami spływu wody, czy też zmianami chemicznymi wody.  

Dyrektor Zarządu Zlewni Nysa – Sławomir Janik odpowiadając radnemu P. Szymkowiczowi 
wyjaśnił, że Wody Polskie nie działają w systemie administracyjnym lecz zlewniowym.  
W związku z tym niejednokrotnie zarządy i nadzory nie pokrywają się administracyjnie  
z granicami powiatów i gmin. Na terenie jednej gminy mogą administrować 3 zarządy zlewni.  



Jeżeli chodzi o to sprawozdanie, które zostało złożone, jest to sprawozdanie kierownika Nadzoru 
Wodnego. Kierownik posiada pewne kompetencje i obowiązki. Dane o które pytał radny leżą  
w kompetencji kierownika Nadzoru. Dane na temat zbiorników Nysa, Otmuchów, Kozielno nie 
znajdą się w sprawozdaniach, bo Nadzór Otmuchów nimi nie administruje.  
 

Odpowiadając na pytanie radnego Cz. Biłobrana wyjaśnił, że wskazywana przez niego sytuacja 
ma związek z sytuacją atmosferyczną. Obecny rok był mocno zagrożony stanami niżowymi. Było 
bardzo upalne lato.  

Radny Paweł Szymkowicz odniósł się następnie do sytuacji związanej z nagłym wezbranie wody  
w korycie rzeki Biała Głuchołaska w dniu 19 lipca. Spytał czy przy takich zdarzeniach  
o charakterze nagłym, współpraca ze stroną czeską w zakresie ostrzegania jest zadowalająca,  
czy też są jakieś braki, które należałoby poprawić.   

Dyrektor – S. Janik odparł, że jeżeli chodzi o współpracę z Czechami, jako zarządzający rzekami  
i zbiornikami korzystają z wszelkich możliwych środków. Idealnym rozwiązaniem jest system 
wczesnego ostrzegania, który funkcjonuje na terenie Kotliny Kłodzkiej. Jest on ogólnie dostępny, 
są tam wodowskazy i każdy może sobie w Internecie sprawdzić stan wody. Podobny system,  
z którego korzystają jest prowadzony w Czechach. Dodał, że generalnie cała zlewnia Nysy 
Kłodzkiej znajduje się w terenach górskich, i w związku z tym spływy wód są gwałtowne. 
Zarządcy korzystają z wszelkiego rodzaju map meteorologicznych, gdzie mogą śledzić aktualną 
sytuację. Dodał również, że Wody Polskie mogą wpływać na gospodarkę wodną, korzystając ze 
zbiorników wodnych. Natomiast jeśli chodzi o rzeki, to rządzą się swoimi prawami. Jeśli nie 
posiadają na swoim biegu jazów, to nie jesteśmy w stanie nic zrobić.   

d) przyjęcie informacji. 
 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcie informacji. 
 

Wyniki głosowania 
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 0 
 

Wyniki imienne: 

ZA (22) 

Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Adam 
Fujarczuk, Janusz Jaskot, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej 
Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Kazimierz Rozumek, Grzegorz 
Samborski, Paweł Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna 
Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 
 

BRAK GŁOSU (3) 

Jacek Chwalenia, Tomasz Jazienicki, Piotr Woźniak 
 

Przewodniczący Rady oznajmił, że Rada przyjęła sprawozdanie z działalności Nadzorów 
Wodnych za 2021 r.  
 

Ad 6 Podjęcie uchwał 

a) wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości pomiędzy Powiatem Nyskim a Gminą 
Paczków (załącznik nr 13), 
 

Głosowano w sprawie: 
wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości pomiędzy Powiatem Nyskim a Gminą Paczków.  



Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 
 

Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Adam 
Fujarczuk, Janusz Jaskot, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej 
Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Kazimierz Rozumek, Grzegorz 
Samborski, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Maria Żukowska-
Jacykowska 
 
PRZECIW (1) 
Piotr Woźniak 
 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 
Tomasz Jazienicki, Paweł Szymkowicz, Anna Ziółkowska-Woźny 
 

BRAK GŁOSU (1) 
Jacek Chwalenia 
 

b) zmiany uchwały w sprawie ustalenia regulaminu określającego wysokość oraz 
szczegółowe zasady przyznawania nauczycielom dodatków motywacyjnego, 
funkcyjnego, za warunki pracy, mieszkaniowego oraz niektórych innych składników 
wynagrodzenia (załącznik nr 14), 
 

Głosowano w sprawie: 
zmiany uchwały w sprawie ustalenia regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe 
zasady przyznawania nauczycielom dodatków motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy, 
mieszkaniowego oraz niektórych innych składników wynagrodzenia.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (23) 
Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Adam Fujarczuk, Janusz 
Jaskot, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej 
Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Kazimierz Rozumek, Grzegorz 
Samborski, Paweł Szymkowicz, Piotr Woźniak, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz 
Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 
 
BRAK GŁOSU (2) 
Jolanta Barska, Jacek Chwalenia 
 
c) zmiany uchwały w sprawie ustalenia dla szkół prowadzonych przez Powiat Nyski: zasad 

rozliczania tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli, dla których 
ustalony plan zajęć jest różny w poszczególnych okresach roku szkolnego, tygodniowego 
obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli szkół zaocznych i zasady zaliczania do 
wymiaru godzin poszczególnych zajęć w kształceniu zaocznym, tygodniowego 
obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli zatrudnionych na stanowiskach 
pedagogów, psychologów, logopedów i doradców zawodowych oraz zasad udzielania 
i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, 
wychowawczych i opiekuńczych nauczycielom zajmującym kierownicze stanowiska 
(załącznik nr 15), 
 
 



Głosowano w sprawie: 
zmiany uchwały w sprawie ustalenia dla szkół prowadzonych przez Powiat Nyski: zasad rozliczania 
tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli, dla których ustalony plan zajęć jest 
różny w poszczególnych okresach roku szkolnego, tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin 
zajęć nauczycieli szkół zaocznych i zasady zaliczania do wymiaru godzin poszczególnych zajęć 
w kształceniu zaocznym, tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli 
zatrudnionych na stanowiskach pedagogów, psychologów, logopedów i doradców zawodowych oraz 
zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 
dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych nauczycielom zajmującym kierownicze stanowiska.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Adam Fujarczuk, Janusz 
Jaskot, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej 
Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Kazimierz Rozumek, Grzegorz 
Samborski, Paweł Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Maria 
Żukowska-Jacykowska 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Piotr Woźniak 
 
BRAK GŁOSU (3) 
Jolanta Barska, Jacek Chwalenia, Anna Ziółkowska-Woźny 

 
d) ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w mieszkaniu 

chronionym (załącznik nr 16), 
 

Głosowano w sprawie: 
ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w mieszkaniu chronionym,  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (23) 
Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Adam Fujarczuk, Janusz 
Jaskot, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej 
Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Kazimierz Rozumek, Grzegorz 
Samborski, Paweł Szymkowicz, Piotr Woźniak, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz 
Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 
 
BRAK GŁOSU (2) 
Jolanta Barska, Jacek Chwalenia 
 
e) uchwalenia Statutu Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Nysie (załącznik nr 17), 

 
Radny P. Woźniak poprosił o krótkie omówienie projektu uchwały.  
 
Dyrektor PCPR w Nysie - Krystyna Wilisowska poinformowała, że w czerwcu br. służby 
Wojewody przeprowadziły kontrolę w PCPR w Nysie w zakresie realizacji zadań wynikających  
z ustawy o pomocy społecznej. Kontrolowany był m.in. statut PCPR. Jeden z zapisów tego statutu 



został uznany za niewłaściwy i trzeba było go uchylić. Z tego względu, że Statut był uchwalony  
w 2006 r. postanowiono, zmienić cały statut.  
 
Radny Piotr Woźniak spytał czy struktura organizacyjna też uległa zmianie.  
 
Dyrektor Krystyna Wilisowska odparła, że nie. 
 
Radny Czesław Biłobran oznajmił, że na posiedzeniu komisji budżetu i spraw regulaminowych 
pojawiły się wątpliwości, czy komisja ta powinna opiniować projekt tej uchwały. Dodał,  
że ostatecznie komisja go nie opiniowała mimo, że dotyczy on całkowitej zmiany statutu. Dodał 
także, że żadna inna komisja w swoich kompetencjach nie ma uprawnień do opiniowania spraw 
statutowych. Wobec powyższego poprosił o opinię radcy prawnego.  
 
Radca Prawny Ewelina Kopcisz stwierdziła, że projekt dotyczący statutów jednostek 
organizacyjnych nie musi być opiniowany przez komisję ds. statutowych. Komisja ta została 
powołana do opiniowała statutu Powiatu. Dodała także, że w dotychczasowej praktyce komisja 
statutowa nie opiniowała statutów jednostek organizacyjnych.  
 
Radny Cz. Biłobran odparł, że z wykształcenia jest administratywistą i jest zwolennikiem zasady 
że „jeśli coś trzeba dla sprawy większej, to tym bardziej dla mniejszej”. Dodał jednak,  
że przyjmuje opinię radcy i będzie głosował za przyjęciem projektu uchwały. 
 
Głosowano w sprawie: 
uchwalenia Statutu Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Nysie,  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Jolanta Barska, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Adam Fujarczuk, Janusz Jaskot, 
Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Bożena 
Lewińska, Daniel Palimąka, Grzegorz Samborski, Piotr Woźniak, Bogdan Wyczałkowski, Damian 
Wylężek, Janusz Zapiór, Maria Żukowska-Jacykowska 
 
PRZECIW (1) 
Paweł Szymkowicz 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 
Czesław Biłobran, Tomasz Jazienicki, Anna Ziółkowska-Woźny 
 
BRAK GŁOSU (3) 
Jacek Chwalenia, Teresa Nosal, Kazimierz Rozumek 
 
f) delegowania radnych do składu Komisji Bezpieczeństwa i Porządku przy Staroście 

Nyskim (załącznik nr 18), 
 

Głosowano w sprawie: 
delegowania radnych do składu Komisji Bezpieczeństwa i Porządku przy Staroście Nyskim, 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 
 
 



Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Adam Fujarczuk, Janusz 
Jaskot, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej 
Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Kazimierz Rozumek, Grzegorz Samborski, Bogdan 
Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-
Jacykowska 
 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 
Jolanta Barska, Daniel Palimąka, Paweł Szymkowicz 
 
BRAK GŁOSU (2) 
Jacek Chwalenia, Piotr Woźniak 

 
g) określenia zadań, na które przeznacza się środki finansowe Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2022 r. (załącznik nr 19), 
 

Głosowano w sprawie: 
określenia zadań, na które przeznacza się środki finansowe Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2022 r. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 
 

Wyniki imienne: 
ZA (23) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Adam 
Fujarczuk, Janusz Jaskot, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej 
Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Kazimierz Rozumek, Grzegorz 
Samborski, Paweł Szymkowicz, Piotr Woźniak, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz 
Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 
 
BRAK GŁOSU (2) 
Jacek Chwalenia, Tomasz Jazienicki 
 
h) rozpatrzenia skargi na działalność Starosty Nyskiego (załącznik nr 20), 
 
Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji – Grażyna Bortniczuk poinformowała,  
że ww. komisja po rozpatrzeniu przedmiotowej skargi uznała ją za bezzasadną.  
 
Głosowano w sprawie: 
rozpatrzenia skargi na działalność Starosty Nyskiego,  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 4, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (16) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Adam Fujarczuk, Janusz 
Jaskot, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej 
Kruczkiewicz, Teresa Nosal, Grzegorz Samborski, Bogdan Wyczałkowski, Janusz Zapiór, Maria 
Żukowska-Jacykowska 
 
PRZECIW (1) 
Paweł Szymkowicz 



WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 
Bożena Lewińska, Daniel Palimąka, Kazimierz Rozumek, Piotr Woźniak 
 

BRAK GŁOSU (4) 
Piotr Bobak, Jacek Chwalenia, Damian Wylężek, Anna Ziółkowska-Woźny 
 

i) rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Zespołu Opieki Zdrowotnej w Nysie 
(załącznik nr 21), 
 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji – Grażyna Bortniczuk poinformowała,  
że ww. komisja po rozpatrzeniu przedmiotowej skargi uznała ją za zasadną.  

 
Radny Cz. Biłobran stwierdził, że jego zdaniem  nie jest to skarga wprost na dyrektora lecz na 
funkcjonowanie jednostki. Tam został popełniony mały błąd, jednak gdyby przeczytać 
procedury, to zostały zachowane terminy. Co prawda pracownica mogła wykazać trochę empatii 
i wydać to zaświadczenie. Zdaniem radnego dyrektor jednostki nie jest w stanie takich rzeczy 
skontrolować.  
 
Głosowano w sprawie: 
rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Zespołu Opieki Zdrowotnej w Nysie.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 9, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (11) 
Jolanta Barska, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Adam Fujarczuk, Tomasz Jazienicki, Henryk 
Kamiński, Zbigniew Karnaś, Teresa Nosal, Grzegorz Samborski, Damian Wylężek, Maria 
Żukowska-Jacykowska 
 
PRZECIW (9) 
Czesław Biłobran, Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Daniel Palimąka, Kazimierz 
Rozumek, Paweł Szymkowicz, Piotr Woźniak, Bogdan Wyczałkowski, Anna Ziółkowska-Woźny 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Danuta Korzeniowska, Janusz Zapiór 
 
BRAK GŁOSU (3) 
Joanna Burska, Jacek Chwalenia, Janusz Jaskot 
 

j) zmiany budżetu Powiatu Nyskiego na 2022 r. (załącznik nr 22), 
 

Głosowano w sprawie: 
zmiany budżetu Powiatu Nyskiego na 2022 r.,.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (18) 
 

Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Adam Fujarczuk, Henryk 
Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Teresa Nosal, Daniel 
Palimąka, Kazimierz Rozumek, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski, 
Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Maria Żukowska-Jacykowska 



 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 
Tomasz Jazienicki, Bożena Lewińska, Piotr Woźniak, Anna Ziółkowska-Woźny 
 
BRAK GŁOSU (3) 
Joanna Burska, Jacek Chwalenia, Janusz Jaskot 
 
k) zmiany budżetu Powiatu Nyskiego na 2022 r. (załącznik nr 23), 

 
Głosowano w sprawie: 
zmiany budżetu Powiatu Nyskiego na 2022 r..  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (19) 
 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Adam Fujarczuk, Janusz 
Jaskot, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Teresa 
Nosal, Daniel Palimąka, Kazimierz Rozumek, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Bogdan 
Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Maria Żukowska-Jacykowska 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 
Tomasz Jazienicki, Bożena Lewińska, Piotr Woźniak, Anna Ziółkowska-Woźny 
 
BRAK GŁOSU (2) 
Joanna Burska, Jacek Chwalenia 
 
l) zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2022-2038 (załącznik nr 24). 

 
Głosowano w sprawie: 
zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2022-2038. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Adam Fujarczuk, Janusz 
Jaskot, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Bożena 
Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Kazimierz Rozumek, Grzegorz Samborski, Paweł 
Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Maria Żukowska-
Jacykowska 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 
Tomasz Jazienicki, Piotr Woźniak, Anna Ziółkowska-Woźny 
 
BRAK GŁOSU (2) 
Joanna Burska, Jacek Chwalenia 
 

 

 



Ad 7 Wolne wnioski 
 

Radny Piotr Woźniak oznajmił, iż chciałby złożyć wniosek, w sprawie zwołania w październiku 
br.  sesji Rady Powiatu w sprawie stanu finansów jednostki samorządu terytorialnego oraz 
założeń budżetowych na 2023 r.   
 
Skarbnik Powiatu – B. Stankiewicz odparła, że dopiero na koniec października będą dane  
od Wojewody na temat wysokości dotacji, subwencji. W związku z tym zasadne byłoby zwołanie 
sesji na koniec października lub początek listopada.  
 
Przewodniczący Rady następnie ogłosił 5 minut przerwy.  
 
Radny Cz. Biłobran poprosił o opinię radcę prawnego. Stwierdził, że wniosek radnego jest 
niezgodny z ustawą. Jeśli radny chce, aby odbyła się sesja pod koniec października powinien 
zebrać siedem podpisów i złożyć wniosek do przewodniczącego rady.   
 
Radca prawny – Ewelina Kopcisz oznajmiła, że ustawa jasno wskazuje, że sesje zwołuje 
przewodniczący rady. Wskazuje również kiedy i na czyj wniosek może być ta sesja zwołana.  
Pan radny Woźniak złożył wniosek formalny. Teraz kwestia tego, czy podtrzymuje ten wniosek, 
bo zwołanie sesji tak czy inaczej należy do kompetencji przewodniczącego rady.  
 
Radny P. Woźniak odparł, że chciał uniknąć „robienia show” ze zwoływaniem sesji 
nadzwyczajnej, stąd jego wniosek. Radny zgodził się tez, aby sesja o która wnioskuje odbyła się 
na przełomie października i listopada.  
 
Wicestarosta Damian Nowakowski zasugerował, aby nie robić sesji, a zwołać w pierwszym 
tygodniu listopada, kiedy będą dane, komisje z udziałem wszystkich radnych i podyskutować. 
Zarząd przedstawi dane, a radni podzielą się swoimi spostrzeżeniami na ten temat i wspólnie 
zostaną wypracowane rozwiązania, w którym kierunku idziemy. Będzie można też na tej 
podstawie wprowadzić pewne założenia do budżetu.  
 
Radny Damian Wyleżek odnosząc się do interpelacji radnego D. Palimąki, stwierdził, że z jej 
treści wynika, że rodzice uczniów z ZSiPA w Nysie domagają się spotkania z komisją edukacji. 
Tymczasem przed sesją odbyło się posiedzenie komisji, na którym obecny był dyrektor 
jednostki i nic takiego nie sygnalizował. Dodał, że jeśli jest jakiś problem, to rodzice w pierwszej 
kolejności powinni rozmawiać z dyrektorem, a nie komisją.  
 
W następnej kolejności Przewodniczący Rady poddał wniosek radnego P. Woźniaka pod 
głosowanie.  
 
Głosowano wniosek w sprawie: 
zwołania dodatkowej sesji Rady Powiatu na przełomie października, listopada br. w sprawie 
stanu finansów jst oraz założeń budżetowych na rok 2023.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 8, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 8, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (8) 
Jolanta Barska, Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, 
Piotr Woźniak, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny 
 



PRZECIW (4) 
Adam Fujarczuk, Zbigniew Karnaś, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 
Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Janusz Jaskot, Henryk Kamiński, Paweł Szymkowicz 
 
BRAK GŁOSU (8) 
Czesław Biłobran, Joanna Burska, Jacek Chwalenia, Tomasz Jazienicki, Bożena Lewińska, 
Kazimierz Rozumek, Grzegorz Samborski, Maria Żukowska-Jacykowska 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że wniosek został przyjęty.  
 

Starosta Andrzej Kruczkiewicz poinformował, że radni otrzymali zaproszenia na kolację  
z delegacją powiatu partnerskiego z Mainz-Bingen. Poprosił, aby potwierdzić swój udział.  

Ad 8 Zamkniecie sesji.  

Z uwagi na wyczerpanie porządku obrad, Przewodniczący Rady – B. Wyczałkowski zamknął XLI 

sesję Rady Powiatu.  

 

 

Protokołował 

Zenon Wiszniewski 


